



JRIS School Vision and Mission Policy

سياسة الرؤية و الرسالة في مدرسة جدة الراقية العالمية

Contents

Introduction.....	2
المقدمة.....	2
Creating School Vision and Mission.....	2
تحديد رؤية ورسالة المدرسة.....	2
Implementing the School Vision and Mission	3
تنفيذ رؤية المدرسة ورسالتها.....	3
Include a School Vision and Mission in the Program	4
تضمين رؤية المدرسة ورسالتها في البرنامج.....	4
Evaluate a School's Vision and Mission Statement.....	5
تقييم رؤية المدرسة وبيان الرسالة.....	5
Revise and Update a School's Vision and Mission Statement.....	6
مراجعة وتحديث بيان رؤية ورسالة المدرسة.....	6

<h2>Introduction</h2>	<h2>المقدمة</h2>
<p>A school vision and mission policy is a statement that outlines the goals, values, and aspirations of a school. The vision statement is a description of the ideal future that the school hopes to achieve, while the mission statement explains the purpose of the school and how it plans to achieve its vision. These statements guide the decisions, actions, and behavior of the school's faculty, staff, and students, and serve as a foundation for the school's strategic planning and decision-making processes. A well-crafted vision and mission policy helps to create a positive and inspiring school culture and sets a clear direction for the future of the school.</p>	<p>سياسة رؤية المدرسة الرسالة هي بيان يحدد أهداف المدرسة وقيمها وتطلعاتها. بيان الرؤية هو وصف للمستقبل المثالي الذي تأمل المدرسة في تحقيقه، بينما يوضح بيان المهمة الغرض من المدرسة وكيف تخطط لتحقيق رؤيتها. توجه هذه البيانات القرارات والإجراءات والسلوك لأعضاء هيئة التدريس والموظفين والطلاب بالمدرسة ، وتعمل كأساس للتخطيط الاستراتيجي وعمليات صنع القرار في المدرسة. تساعد الرؤية والمهمة المصممة جيدًا على خلق ثقافة مدرسية إيجابية وملهمة وتحدد اتجاهًا واضحًا لمستقبل المدرسة.</p>
<h2>Creating School Vision and Mission</h2>	<h2>تحديد رؤية ورسالة المدرسة</h2>
<ul style="list-style-type: none"> • Involve stakeholders: Gather input from faculty, staff, students, parents, and community members to get a diverse range of perspectives on what the school should aspire to achieve. • Review current state: Assess the current state of the school, including its strengths, weaknesses, and challenges. Consider what changes are needed to move the school forward. • Define values: Identify the core values and beliefs that the school wants to embody and that will guide its actions and decision-making processes. • Brainstorm and refine the vision and mission: Using the input from stakeholders, the current state assessment, and defined values, brainstorm and refine the vision and mission 	<ul style="list-style-type: none"> • إشراك أصحاب المصلحة: اجمع المدخلات من أعضاء هيئة التدريس والموظفين والطلاب وأولياء الأمور وأعضاء المجتمع للحصول على مجموعة متنوعة من وجهات النظر حول ما يجب أن تطمح المدرسة إلى تحقيقه. • مراجعة الوضع الحالي: تقييم الوضع الحالي للمدرسة ، بما في ذلك نقاط القوة والضعف والتحديات. ضع في اعتبارك التغييرات المطلوبة للمضي قدمًا بالمدرسة. • تحديد القيم: تحديد القيم والمعتقدات الأساسية التي تريد المدرسة تجسيدها والتي ستوجه أعمالها وعمليات صنع القرار. • تبادل الأفكار وتنقيح الرؤية والرسالة: استخدام المدخلات من أصحاب المصلحة ، وتقييم الحالة الحالية ، والقيم المحددة ، وطرح الأفكار وتنقيح الرؤية وبيان الرسالة. تأكد من أن الرؤية

<p>statements. Ensure that the vision and mission are realistic, inspiring, and aligned with the school's goals and objectives.</p> <ul style="list-style-type: none"> Communicate and implement: Once the vision and mission have been established, communicate them clearly to all stakeholders and make sure they are integrated into all aspects of the school's operations, policies, and programs. Regularly review and update the vision and mission as needed to ensure they remain relevant and aligned with the needs of the school. <p>Creating a school vision and mission statement is an important process that helps to provide direction and focus for the school, and can help create a positive and inspiring school culture.</p>	<p>والرسالة واقعية وملهمة ومتوافقة مع أهداف المدرسة وأهدافها.</p> <p>•التواصل والتنفيذ: بمجرد وضع الرؤية والرسالة ، قم بإبلاغهم بوضوح لجميع أصحاب المصلحة وتأكد من دمجهم في جميع جوانب عمليات المدرسة وسياساتها وبرامجها. قم بمراجعة وتحديث الرؤية والرسالة بانتظام حسب الحاجة للتأكد من أنها تظل ذات صلة ومتوافقة مع احتياجات المدرسة.</p> <p>بعد إنشاء رؤية وبيان للمدرسة عملية مهمة تساعد على توفير التوجيه والتركيز للمدرسة ، ويمكن أن تساعد في خلق ثقافة مدرسية إيجابية وملهمة.</p>
<h2>Implementing the School Vision and Mission</h2>	<h2>تنفيذ رؤية المدرسة ورسالتها</h2>
<ul style="list-style-type: none"> Embed the vision and mission into school culture: Make sure the vision and mission are widely understood and embraced by all stakeholders, including students, faculty, staff, parents, and the community. This can be achieved through regular communication, training, and educational programs. Align goals and objectives: Ensure that the school's goals and objectives are aligned with the vision and mission, and that all decision-making processes are guided by these statements. Allocate resources: Provide the resources needed to support the implementation of the vision and mission. This may include staff 	<ul style="list-style-type: none"> تضمين الرؤية والرسالة في ثقافة المدرسة: تأكد من أن الرؤية والرسالة مفهومة على نطاق واسع وأن يتبناها جميع أصحاب المصلحة، بما في ذلك الطلاب وأعضاء هيئة التدريس والموظفين وأولياء الأمور والمجتمع. يمكن تحقيق ذلك من خلال الاتصال المنتظم والتدريب والبرامج التعليمية. محاذاة الأهداف والغايات: تأكد من أن أهداف المدرسة وغاياتها تتماشى مع الرؤية والرسالة، وأن جميع عمليات صنع القرار تسترشد بهذه البيانات. تخصيص الموارد: توفير الموارد اللازمة لدعم تنفيذ الرؤية والرسالة. قد يشمل ذلك تدريب الموظفين، وتحسين البنية التحتية ، أو تطوير برامج ومبادرات جديدة.

<p>training, infrastructure improvements, or the development of new programs and initiatives.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Measure progress: Develop metrics to measure progress towards the vision and mission, and regularly track and report on these metrics to all stakeholders. • Continuously improve: Continuously review and refine the vision and mission, and adjust programs and initiatives as needed to ensure they remain aligned with the school's goals and objectives. <p>Implementing a school vision and mission statement requires ongoing effort and commitment from all stakeholders. By following these steps, the school can ensure that its vision and mission are integrated into all aspects of its operations and that it is moving in the right direction to achieve its goals and aspirations.</p>	<ul style="list-style-type: none"> • قياس التقدم: تطوير مقاييس لقياس التقدم المحرز نحو الرؤية والرسالة ، وتتبع هذه المقاييس بانتظام وتقديم تقرير عنها إلى جميع أصحاب المصلحة. • التحسين المستمر: قم باستمرار بمراجعة وتحسين الرؤية والرسالة ، وتعديل البرامج والمبادرات حسب الحاجة لضمان بقائها متوافقة مع أهداف المدرسة وأهدافها. <p>يتطلب تنفيذ رؤية المدرسة وبيان رسالتها جهدًا والتزامًا مستمرين من جميع أصحاب المصلحة. من خلال اتباع هذه الخطوات ، يمكن للمدرسة التأكد من دمج رؤيتها ورسالتها في جميع جوانب عملياتها وأنها تسير في الاتجاه الصحيح لتحقيق أهدافها وتطلعاتها.</p>
<h3>Include a School Vision and Mission in the Program</h3>	<h3>تضمين رؤية المدرسة ورسالتها في البرنامج</h3>
<ul style="list-style-type: none"> • Incorporate into curricula: Incorporate the vision and mission into the school's curricula and educational programs, ensuring that students are exposed to and understand the school's values and aspirations. • Use in decision-making: Use the vision and mission as a guide for all decision-making processes, including the development of policies, programs, and initiatives. • Involve stakeholders: Encourage all stakeholders, including students, faculty, staff, parents, and the community, to take an active role in implementing the vision and mission by 	<ul style="list-style-type: none"> • التضمين في المناهج الدراسية: دمج الرؤية والرسالة في مناهج المدرسة والبرامج التعليمية، مما يضمن تعرض الطلاب وفهمهم لقيم المدرسة وتطلعاتها. • الاستخدام في صنع القرار: استخدم الرؤية والرسالة كدليل لجميع عمليات صنع القرار ، بما في ذلك تطوير السياسات والبرامج والمبادرات. • إشراك أصحاب المصلحة: تشجيع جميع أصحاب المصلحة ، بما في ذلك الطلاب وأعضاء هيئة التدريس والموظفين وأولياء الأمور والمجتمع ، على القيام بدور نشط في تنفيذ الرؤية والرسالة من خلال توفير الفرص لمداخلتهم وردود الفعل.

<p>providing opportunities for their input and feedback.</p> <ul style="list-style-type: none"> • Provide training: Provide training and professional development opportunities for faculty and staff to ensure they have the knowledge and skills needed to align their work with the vision and mission. • Celebrate successes: Celebrate successes and progress towards the vision and mission, and share these stories with all stakeholders to demonstrate the impact of the school's programs. <p>By following these steps, the school can ensure that its vision and mission are integrated into all aspects of its programs and that they are having a meaningful impact on the school's culture and outcomes.</p>	<ul style="list-style-type: none"> • توفير التدريب: توفير فرص التدريب والتطوير المهني لأعضاء هيئة التدريس والموظفين للتأكد من أن لديهم المعرفة والمهارات اللازمة لمواءمة عملهم مع الرؤية والرسالة. • احتفل بالنجاحات: احتفل بالنجاحات والتقدم نحو الرؤية والرسالة ، وشارك هذه القصص مع جميع أصحاب المصلحة لتوضيح تأثير برامج المدرسة. <p>باتباع هذه الخطوات ، يمكن للمدرسة التأكد من دمج رؤيتها ورسالتها في جميع جوانب برامجها وأن لهم تأثيرًا مفيدًا على ثقافة المدرسة ونتائجها.</p>
<h2>Evaluate a School's Vision and Mission Statement</h2>	<h2>تقييم رؤية المدرسة وبيان الرسالة</h2>
<ul style="list-style-type: none"> • Review progress: Regularly review progress towards the goals and objectives outlined in the vision and mission statement, using metrics and data to measure success. • Solicit feedback: Gather feedback from stakeholders, including students, faculty, staff, parents, and the community, on the effectiveness of the vision and mission in guiding the school's decisions and actions. • Assess alignment: Assess the alignment of the school's programs, policies, and initiatives with the vision and mission, and make changes as needed to ensure they remain aligned. 	<ul style="list-style-type: none"> • مراجعة التقدم: قم بانتظام بمراجعة التقدم المحرز نحو الأهداف والغايات المحددة في بيان الرؤية والرسالة ، باستخدام المقاييس والبيانات لقياس النجاح. • التماس الملاحظات: اجمع التعليقات من أصحاب المصلحة ، بما في ذلك الطلاب وأعضاء هيئة التدريس والموظفين وأولياء الأمور والمجتمع ، حول فعالية الرؤية والرسالة في توجيه قرارات المدرسة وإجراءاتها. • تقييم المواءمة: تقييم توافق برامج المدرسة وسياساتها ومبادراتها مع الرؤية والرسالة ، وإجراء التغييرات حسب الحاجة لضمان بقائها متوائمة.

<ul style="list-style-type: none"> • Refine the vision and mission: Based on progress and feedback, refine the vision and mission as needed to ensure they remain relevant and aligned with the school's goals and objectives. • Communicate results: Communicate the results of the evaluation to all stakeholders, including any changes made to the vision and mission, and encourage ongoing input and feedback. <p>Evaluating a school's vision and mission statement is an important process that helps to ensure that the school is making progress toward its goals and aspirations and that its vision and mission remain relevant and aligned with the needs of the school. By following these steps, the school can continuously improve its vision and mission and ensure that they are having a positive impact on its culture and outcomes.</p>	<ul style="list-style-type: none"> • صقل الرؤية والرسالة: بناءً على التقدم والتغذية الراجعة ، صقل الرؤية والرسالة حسب الحاجة لضمان بقائهما على صلة بأهداف المدرسة وأهدافها. • إبلاغ النتائج: إبلاغ نتائج التقييم إلى جميع أصحاب المصلحة ، بما في ذلك أي تغييرات يتم إجراؤها على الرؤية والرسالة ، وتشجيع المدخلات والتعليقات المستمرة. <p>يعد تقييم رؤية المدرسة وبيان رسالتها عملية مهمة تساعد على ضمان أن المدرسة تركز تقدمًا نحو أهدافها وتطلعاتها وأن تظل رؤيتها ورسالتها ذات صلة ومتوافقة مع احتياجات المدرسة. باتباع هذه الخطوات ، يمكن للمدرسة تحسين رؤيتها ورسالتها باستمرار والتأكد من أن لها تأثيرًا إيجابيًا على ثقافتها ونتائجها.</p>
<h2>Revise and Update a School's Vision and Mission Statement</h2>	<h2>مراجعة وتحديث بيان رؤية ورسالة المدرسة</h2>
<ul style="list-style-type: none"> • Assess current state: Assess the current state of the school, including its strengths, weaknesses, and challenges, and consider how these factors may have changed since the vision and mission were last revised. • Gather input: Gather input from stakeholders, including students, faculty, staff, parents, and the community, on the effectiveness of the current vision and mission, and solicit their suggestions for changes or improvements. • Refine values: Refine the school's core values and beliefs, ensuring that they remain relevant and aligned with the needs of the school. 	<ul style="list-style-type: none"> • تقييم الوضع الحالي: تقييم الوضع الحالي للمدرسة ، بما في ذلك نقاط القوة والضعف والتحديات ، والنظر في كيفية تغير هذه العوامل منذ آخر مراجعة للرؤية والرسالة. • جمع المدخلات: اجمع المدخلات من أصحاب المصلحة ، بما في ذلك الطلاب وأعضاء هيئة التدريس والموظفين وأولياء الأمور والمجتمع ، حول فعالية الرؤية والرسالة الحالية ، واطلب اقتراحاتهم للتغييرات أو التحسينات. • صقل القيم: صقل القيم والمعتقدات الأساسية للمدرسة ، مع ضمان بقائها وثيقة الصلة ومتماشية مع احتياجات المدرسة.

- Update the vision and mission: Using the input from stakeholders and the updated values, revise and update the vision and mission statement to ensure they remain relevant and aligned with the school's goals and objectives.
- Communicate changes: Clearly communicate the updated vision and mission to all stakeholders and make sure they are integrated into all aspects of the school's operations, policies, and programs.

Revising and updating a school's vision and mission statement is an ongoing process that helps to ensure that the school remains focused and aligned with its goals and aspirations. By following these steps, the school can continuously improve its vision and mission and make sure they are having a positive impact on its culture and outcomes.

• تحديث الرؤية والرسالة: باستخدام المدخلات من أصحاب المصلحة والقيم المحدثة ، قم بمراجعة وتحديث بيان الرؤية والرسالة لضمان بقائهما ملائمين ومتوافقين مع أهداف المدرسة وأهدافها.

• إبلاغ التغييرات: قم بإبلاغ الرؤية والرسالة المحدثة بوضوح إلى جميع أصحاب المصلحة وتأكد من دمجهم في جميع جوانب عمليات المدرسة وسياساتها وبرامجها.

تعد مراجعة وتحديث بيان رؤية ورسالة المدرسة عملية مستمرة تساعد على ضمان بقاء المدرسة مركزة ومتماشية مع أهدافها وتطلعاتها. باتباع هذه الخطوات ، يمكن للمدرسة تحسين رؤيتها ورسالتها باستمرار والتأكد من أن لها تأثيرًا إيجابيًا على ثقافتها ونتائجها.